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Inleiding 

 

In december 2022 is de Werkgroep Getrapte Ledenstructuur opgericht op advies van de Financiële 

Commissie (FC) en na bespreking in de Algemene Ledenvergadering (ALV). De noodzaak voor deze 

werkgroep werd gemotiveerd door drie concrete risico's die de FC identificeerde als gevolg van de 

bestaande getrapte ledenstructuur. 

- Gebrek aan transparantie accountant controle 

- Gele/oranje kaart NOC*NSF ivm ontbrekende leden lijst, tbv doping controle 

- Risico op verliezen subsisidie NOC*NSF ivm niet voldoen aan gestelde normen 

 

Om deze risico’s te mitigeren heeft de ALV een werkgroep ingericht met de opdracht te onderzoeken 

wat of een directie ledenkoppeling mogelijk is. En daarvoor een implementatie plan te schrijven.  

 

 

Conclusie 

De Werkgroep concludeert dat een directe ledenkoppeling weliswaar een mogelijke oplossing is voor 

de geïdentificeerde risico's, maar dat er momenteel onvoldoende draagvlak is binnen de 

verenigingen. Het is daarom raadzaam om alternatieve oplossingen te onderzoeken die zowel 

effectief als haalbaar zijn. 

 

  



Risico's volgens de Financiële Commissie 
 

NOC*NSF: 
Het Watersportverbond heeft recentelijk een code geel/oranje kaart ontvangen van NOCNSF 

vanwege het niet kunnen overleggen van onderliggende ledenbestanden en het binden van 

individuele leden volgens het internationale dopingprotocol van NOCNSF. Het niet oplossen van dit 

probleem kan toekomstige gevolgen hebben voor subsidies. 

 

Financiële Commissie: 
De getrapte ledenstructuur brengt risico's met zich mee met betrekking tot de bestaanszekerheid van 

subsidies (NOC*NSF) en mogelijk ook de continuïteit van het Watersportverbond. Het leidt tot 

inefficiëntie, in transparantie en gemiste kansen. 

 

Accountant: 
De accountant van het Watersportverbond controleert op basis van de opgegeven ledenaantallen 

door verenigingen. Er is echter geen directe controle op de juistheid en volledigheid van deze 

opgegeven leden, wat buiten de controlebevoegdheid van de accountant valt. Een beter 

controlemechanisme tussen het Verbond en de verenigingen is gewenst voor meer transparantie. 

 

Opdracht aan de Werkgroep 
 

De Werkgroep heeft als opdracht meegekregen om te onderzoeken of een directe ledenkoppeling 

mogelijk is. Daarnaast dient de werkgroep, indien mogelijk, een plan van aanpak op te stellen om dit 

te implementeren. 

 

  



Input over Verenigingen 
 

Om onze opdracht in te vullen hebben wij een kwantitatief onderzoek gedaan en 25 vereniging 

benaderd door heel Nederland, daarbij hebben wij in openheid een gesprek mee gevoerd. Waar de 

individuele input van de verenigingen bewust vertrouwelijk wordt behandeld is er een duidelijke rode 

draad in de gesprekken. Er weinig tot geen draagvlak is voor een directe ledenkoppeling.  

Op een aantal uitzonderingen zijn er met name grote zorgen op de volgende punten; 

- Het gebrek aan juridische basis of noodzaak, voor het delen van persoonsgegevens, 

- Het gebrek aan noodzaak voor de vereniging om gelieerd te zijn aan de NOC* NSF,  

- Het recht van leden om het verwerken van persoonsgegevens te beperken,  

- Het gebrek aan Wedstrijd zeilende leden en daarmee het direct belang voor de 

verenigingsleden om ook lid te zijn van het verbond.  

-  

Bij een aantal verenigingen werd o.a. ook genoemd dat; 

- De gemiddelde leeftijd van de leden al laat zien dat de actieve watersport zeer beperkt is.  

- de  ziet voor een directe ledenkoppeling. Hierdoor ontbreekt volgens hen het draagvlak voor 

een dergelijke maatregel, laatstaan dat er op korte termijn sprake zou kunnen zijn van een 

uitvoerbaar voorstel. 

 

Extra bevestiging van de bevindingen.  
Na het spreken van verschillende besturen hebben wij het hoofdbestuur gevraagd om een lijst met 

mail adressen van besturen, ten einde de rode draad die zicht aftekent te bevestigen.  

Daarvoor hebben wij een aantal schriftelijke vragen gesteld,  

 

 

  



Bevindingen 
 

De opdracht richting de commissie was; “onderzoeken of een directe ledenkoppeling mogelijk is.” 

Wij kunnen met een brede afspiegeling uit de gesprekken aan het bestuur meegeven dat er op dit 

moment te weinig draagvlak is voor een directe ledenkoppeling. En er daarom ook geen realistisch 

voorstel gedaan kan worden om tot een directe ledenkoppeling over te gaan. 

 

Advies 
Gezien het gebrek aan draagvlak bij de meerderheid van de verenigingen, adviseert de werkgroep het 

hoofdbestuur te onderzoeken welke alternatieve mogelijkheden er zijn en daarbij ook te kijken naar 

de mogelijkheden voor bijvoorbeeld een andere lidmaatschap vorm.  

Daarbij valt te denken aan individueel lidmaatschap voor watersporters en een lidmaatschap voor de 

verenigingen.   

Dit onderzoek moet ook de haalbaarheid in overweging nemen, waarbij rekening wordt gehouden 

met de belangen van zowel het Watersportverbond als de aangesloten verenigingen en de 

individuele sporters.  

 

Daarnaast ligt er voor het hoofdbestuur en het verbond ook een duidelijke opdracht, waar het voor 

de werkgroep helder is dat de er een noodzaak en/of belang is voor de vereniging en de individuele 

watersporter om annex te zijn met NOC*NSF. Ontbreekt die kennis bij veel van de aangesloten 

verenigingen, juist die samenhang, de belangen en de kansen goed en transparant communiceren is 

niet alleen belangrijk het zorgt ook voor begrip over de te volgen koers en toekomstige koers 

wijzigingen. Het hoofdbestuur doet er goed aan ook na te gaan hoe die communicatie kan worden 

verbeterd in algemene zin omtrent samenwerking verbanden en partnerships.  

 


